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PROTOKÓŁ NR  XXIX / 16 

 

Z SESJI RADY POWIATU ZAWIERCIAŃSKIEGO 

 

w dniu 29. grudnia 2016 roku 
 

 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Zawierciu pod 

przewodnictwem Przewodniczącego Rady Powiatu Jarosława Kleszczewskiego. Początek 

obrad – godzina 10.15.  

 

 

Obecni: 
 

Radni powiatu zawierciańskiego, zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności. 

  

 

Spoza grona Rady obecni byli: 

 

Przedstawiciele władz samorządowych miast, miast i gmin oraz gmin powiatu 

zawierciańskiego z Wiceprzewodniczącym Rady Miejskiej w Zawierciu Grzegorzem 

Kwietniem, przedstawiciele powiatowych służb, inspekcji i straży z Komendantem 

Powiatowym Policji Ryszardem Skowrońskim, Komendantem Powiatowym Państwowej 

Straży Pożarnej w Markiem Fiutakiem, Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno – 

Epidemiologicznej w Zawierciu Eweliną Sergiel- Błaszczyk, Powiatowym Lekarzem 

Weterynarii Ireneuszem Gewaldem oraz Powiatowym Inspektorem Nadzoru Budowlanego 

w Zawierciu Anetą Pałką, kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, przedstawiciele 

partii stronnictw i ugrupowań politycznych, Naczelnicy Wydziałów Starostwa Powiatowego 

w Zawierciu, przedstawiciele środków masowego przekazu i inni goście, zgodnie z załączoną 

do protokołu listą obecności. 

  

 

Ad.1.) 

 

Obrady otworzył Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski. Na podstawie listy 

obecności stwierdził dostateczną liczbę radnych do podejmowania prawomocnych uchwał,            

a tym samym prawomocność XXIX sesji Rady Powiatu. Powitał radnych, Zarząd Powiatu  

ze Starostą Krzysztofem Wroną oraz gości, biorących udział w posiedzeniu, dziękując im za 

przybycie.    

 

 

Ad.2.) 
 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków do przekazanego w materiałach sesyjnych porządku 

obrad.   
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Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski przedstawił wniosek Zarządu 

Powiatu w sprawie rozszerzenia porządku obrad sesji pkt w brzmieniu: „Rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie stanowiska dotyczącego zmian w ustawie Prawo ochrony 

środowiska”. W uzasadnieniu wskazano, iż Zarząd Powiatu po zapoznaniu się z pismem 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach o 

podjęcie uchwały wyrażającej dezaprobatę wobec projektowanych zmian w ustawie z dnia  

27 kwietnia 2001 roku Prawo ochrony środowiska, przewidujących m.in. ograniczenie 

wpływu samorządów na pracę władz Funduszu, uznał za zasadne przedłożenie projektu 

uchwały zawierającego stanowisko powiatu zawierciańskiego w sprawie proponowanych 

zmian.  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania powyższy wniosek został przyjęty przy 17 głosach 

„za”, 3 głosach „przeciw” i 4 głosach „wstrzymujących się”.  

  
Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski poinformował również, że w dniu 

wczorajszym otrzymał interpretację prawną, opartą na orzecznictwie sądów 

administracyjnych, z której jednoznacznie wynika, że do kompetencji Zarządu Powiatu należą 

wszelkie czynności związane z konkursem na stanowisko dyrektora samodzielnego 

publicznego zakładu opieki zdrowotnej, w tym publikacja ogłoszenia o konkursie,  

z wyłączeniem powołania Komisji do przeprowadzenia postępowania konkursowego, której 

powołanie rozpoczyna bieg postępowania. Komisja konkursowa winna zostać powołana przez 

organ stanowiący. W związku z powyższym, mając na uwadze konieczność zachowania 

terminów wynikających rozporządzenia Ministra Zdrowia z dnia 6 lutego 2012 roku  

w sprawie sposobu przeprowadzenia konkursu na niektóre stanowiska kierownicze w 

podmiocie leczniczym nie będącym przedsiębiorcą, złożył wniosek o rozszerzenie porządku 

obrad o pkt w brzmieniu: „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania komisji do 

przeprowadzenia konkursu na stanowisko dyrektora Zakładu Lecznictwa Ambulatoryjnego  

w Zawierciu”.   

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania powyższy wniosek został przyjęty jednogłośnie, 

czyli przy 24 głosach „za”.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski ustalił, że uchwała, dotycząca 

powołania komisji do przeprowadzenia konkursu na stanowisko dyrektora ZLA, będzie 

rozpatrywana w pkt 15, natomiast uchwała dotycząca stanowiska w sprawie zmian w ustawie 

Prawo Ochrony środowiska – w pkt 16 porządku obrad.  Projekty uchwał radni otrzymali 

przed rozpoczęciem sesji. W związku z wprowadzonymi zmianami kolejność  pozostałych 

punktów porządku obrad zmienia się odpowiednio. 

  

Porządek obrad sesji po zmianach przedstawiał się następująco:  

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zgłaszanie uwag do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu Nr XXVIII / 16 z dnia 24 listopada 2016 roku.   

4. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej sesji.   

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata  

2017 – 2025. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu zawierciańskiego 

na 2017 rok. 
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia terminów sesji i uchwalenia planu 

pracy Rady Powiatu na 2017 rok. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji  

Rady Powiatu Zawierciańskiego na 2017 rok 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej na 2017 rok. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji 

dla szkół  niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych i niepublicznych placówek  

prowadzonych na terenie Powiatu Zawierciańskiego, szkół publicznych prowadzonych 

przez osoby prawne inne niż jednostki samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne oraz 

trybu i zakresu kontroli prawidłowości wykorzystania dotacji. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXI / 302 / 09 z  dnia  

26 marca 2009 roku w sprawie uchwalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowo - wychowawczych oraz 

placówkach opiekuńczo - wychowawczych prowadzonych przez powiat zawierciański. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy i dyżurów 

aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu zawierciańskiego w 2017 roku. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie delegowania przedstawicieli Rady Powiatu do 

składu osobowego komisji do przeprowadzenia konkursu na stanowisko dyrektora 

Zakładu Lecznictwa Ambulatoryjnego w Zawierciu 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania komisji do przeprowadzenia 

konkursu na stanowisko dyrektora Zakładu Lecznictwa Ambulatoryjnego  

w Zawierciu.   

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stanowiska dotyczącego zmian w ustawie 

Prawo ochrony środowiska. 

17. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z kontroli, zakończonych w okresie od kwietnia do 

grudnia 2016 roku. 

18. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu o pracy między sesjami i otrzymywanej 

korespondencji. 

19. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

20. Wolne wnioski. 

21. Zamknięcie sesji. 

 

 

Ad.3.) 
  

Rafał Krupa (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Na ostatniej sesji mieliśmy informacje z funkcjonowania szpitala. Prosiłem o udostępnienie 

prezentacji, która była nam przedstawiana na sesji, ale materiał ten nie został udostępniony. 

Prezentacja miała być załącznikiem przyjmowanego w dniu dzisiejszym protokołu, ale nie 

jest. Wnioskuję, aby prezentacja ta była załącznikiem do protokołu z poprzedniej sesji”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Zapewne to jest ta sytuacja, w której są prawa autorskie. Autorem tej prezentacji nie byli 

radni ani Rada Powiatu. Autorem jest autorem Szpital Powiatowy w Zawierciu. Nie mniej 

jednak myślę, że wobec faktu, że  prezentacja była filowana, nie widzę problemu, aby 
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znalazła się w protokole jako załącznik.  Ta prezentacja była na sesji, sesja była nagrywana, 

więc jej treść nie ulegnie zmianie. Będzie włączona do protokołu z poprzedniej sesji”.  

 

Wobec braku innych uwag i zastrzeżeń ze strony radnych protokół Nr XXVIII / 16 z dnia  

24 listopada 2016 roku w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty 

jednogłośnie, czyli  przy 24 głosach „za”.   

 

 

Ad.4.) 

 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie od ostatniej sesji przedstawił Starosta 

Krzysztof Wrona. 

 

W okresie sprawozdawczym Zarząd odbył posiedzenia w dniach:  24 listopada, 29 listopada, 

30 listopada, 6 grudnia, 13 grudnia, 15 grudnia, 22 grudnia i 28 grudnia br. zajmując się m.in. 

następującymi sprawami: 

 

 podjął uchwały w sprawach: 

– zmian w budżecie powiatu na 2016 rok oraz zmian w planie finansowym; 

– zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2016 – 2025; 

– realizacji następujących zadań drogowych dofinansowanych ze środków 

Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich: 

 „Przebudowa drogi powiatowej nr 1749S w miejscowości Dobra”; 

 „Przebudowa drogi powiatowej nr 1770S w miejscowości Koryczany w gminie 

Żarnowiec”; 

 „Przebudowa drogi powiatowej nr 1715S w miejscowości Kopaniny  w gminie 

Włodowice”; 

– wprowadzenia zasad centralizacji rozliczeń podatku od towarów i usług w powiecie 

zawierciańskim oraz w jego jednostkach organizacyjnych;             

– wyboru ofert i przyznania dotacji w ramach otwartego konkursu ofert na realizację 

zleconego zadania administracji rządowej z zakresu prowadzenia punktu nieodpłatnej 

pomocy prawnej w 2017 roku dla: 

 Fundacji „Lepszy Świat dla Niepełnosprawnych” z siedzibą w Gliwicach na  

prowadzenie punktu w Pilicy; 

 Stowarzyszeniu Klub Jagielloński z siedzibą w Krakowie na prowadzenie punktu 

w Żarnowcu; 

– zatwierdzenia konkursu na stanowisko Dyrektora Poradni Psychologiczno – 

Pedagogicznej w Zawierciu; 

– uchylenia uchwał w sprawie ogłoszenia konkursu na stanowisko Dyrektora 

Powiatowego Urzędu Pracy w Zawierciu ze względów formalnych; 

– przyjęcia przez powiat zawierciański darowizny 12 samochodów, przekazanych przez 

Komendę Wojewódzką Policji w Katowicach; 

– wyrażenia zgody na wynajęcie, wydzierżawienie lub użyczenie lokali użytkowych 

oraz pomieszczeń znajdujących się w budynku Starostwa Powiatowego oraz na 

nieruchomościach, będących w użytkowaniu Szpitala Powiatowego i Zakładu 

Lecznictwa Ambulatoryjnego, a także pozostających w trwałym zarządzie jednostek 

oświatowych; 

– przekazania Szpitalowi Powiatowemu w Zawierciu w nieodpłatne użytkowanie 

środków trwałych powstałych w wyniku zrealizowania projektu pn. „Kompleksowa 

termomodernizacja budynków Szpitala Powiatowego w Zawierciu wraz z budową 
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kolektorów słonecznych  w celu poprawy efektywności energetycznej budynków oraz 

wzrostu produkcji energii pochodzącej ze źródeł odnawialnych”; 

– udzielenia pełnomocnictw do podpisania  i złożenia wniosków o dofinansowanie 

projektów w ramach programu „ERASMUS+”  dla dyrektorów następujących 

placówka oświatowych: Zespołu Szkół im. O. Langego w Zawierciu  zakresie projektu 

pn. „Praktyka, rozwój, kariera zawodowa”, Zespołu Szkół im. X. Dunikowskiego  

w Zawierciu w zakresie projektu pn. „Europejska mobilność szansą na wzrost 

kompetencji zawodowych” oraz Zespołu Szkół w Porębie w zakresie projektu  

pn. „Nauka i sport – ćwicz ciało i umysł” w ramach Polsko – Litewskiego Funduszu 

Wymiany Młodzieży; 

– wyrażenia pozytywnych opinii dotyczących realizacji inwestycji drogowych 

obejmujących: budowę chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej nr 796 w Zawierciu oraz 

przebudowę drogi wojewódzkiej nr 791 na odcinku przebiegającym przez powiat 

zawierciański. 

 

 przyjął informacje: 

 o zmianach dokonanych w planach finansowych rachunków dochodów własnych 

powiatowych  jednostek oświatowych; 

 z działalności finansowej Szpitala Powiatowego w Zawierciu i Zakładu Lecznictwa 

Ambulatoryjnego w Zawierciu za okres 11 miesięcy br.  

 z przeprowadzonych konsultacji społecznych projektu uchwały Rady Powiatu  

w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy i dyżurów aptek ogólnodostępnych na 

terenie powiatu zawierciańskiego w 2017 roku.  

  

 zapoznał się z pismem Dyrektora Szpitala Powiatowego w Zawierciu w sprawie zamiaru 

zaciągnięcia pożyczki z przeznaczeniem na spłatę kredytu z banku PKO BP, częściową 

spłatę zobowiązań wymagalnych oraz na zakup niezbędnego sprzętu i aparatury 

medycznej celem spełnienia wymogów Rozporządzenia Ministra Zdrowia w sprawie 

standardów postępowania medycznego w dziedzinie anestezjologii  i intensywnej terapii; 

 

 zatwierdził „Projekt protokołu uzgodnień” dotyczący darowizny na rzecz Skarbu Państwa 

nieruchomości położonych w Żarnowcu i w Udorzu  w związku z zawartym 

porozumieniem w sprawie przekazania do prowadzenia przez Ministra Rolnictwa  

i Rozwoju Wsi Zespołu Szkół Rolnicze Centrum Kształcenia Ustawicznego w Żarnowcu. 

Umowa darowizny tych nieruchomości została zawarta w formie aktu notarialnego w dniu 

21 grudnia br. 

 

 rozpatrzył wnioski stałych Komisji Rady Powiatu do projektu budżetu powiatu na 2017 

rok oraz omówił Wystąpienie Pokontrolne Komisji Rewizyjnej z kontroli w zakresie 

funkcjonowania Szpitala Powiatowego Zawierciu; 

 

 omówił i przyjął materiały wraz z projektami uchwał Rady Powiatu, będącymi 

przedmiotem obrad dzisiejszej sesji. 

 

Jednocześnie poinformował, że:  

 

 w okresie sprawozdawczym zakończona została realizacja następujących zadań 

drogowych: remont ulic: Piłsudskiego, Sienkiewicza i Zaparkowej w Zawierciu oraz 

remont nawierzchni drogowej odcinka drogi Żarnowiec – Łany Małe, remont  

ul. Spacerowej w Ogrodzieńcu i ul. Mickiewicza w Fugasówce wspólnie z gminą 
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Ogrodzieniec,  przebudowa mostu na rzece Czarna Przemsza w Zawierciu – Bzowie  

i przebudowa przepustu pod drogą w miejscowości Niegowonice; 

 zakończyły się również prace przy remontach chodników, które były realizowane 

wspólnie z samorządami gminnymi w miejscowościach: Dzibice w gminie Kroczyce, 

Wiesiółka w gminie Łazy oraz w Zawierciu przy ul. Źródlanej; 

 w wyniku przeprowadzonego postępowania przetargowego na wykonanie remontu drogi 

powiatowej Żarnowiec – Łany Małe wybrano wykonawcę: Przedsiębiorstwo Robót 

Drogowych w Olkuszu Sp. z o.o. za kwotę 384.670 zł; 

 w dniu 21 grudnia br. odbyło się podpisanie aktów notarialnych – umów kupna  gruntów 

położonych we Włodowicach i w Żarnowcu pod drogi publiczne powiatowe; 

 w omawianym okresie zakończona również została realizacja projektu pn. „Likwidacja 

barier w poruszaniu się w ciągach komunikacyjnych oraz przystosowanie sanitariatu dla 

osób niepełnosprawnych w budynku Zespołu Szkół i Placówek im. H. Kołłątaja  

w Zawierciu przy ulicy Miodowej 1” dofinansowanego ze środków PFRON. 

 

Poinformował również, że w okresie sprawozdawczym Członkowie Zarządu Powiatu brali 

udział w spotkaniach i konferencjach, w tym m.in:  

 

 w dniu 30 listopada br. w IV Zjeździe Oddziału Powiatowego Związku Ochotniczych 

Straży Pożarnych RP Powiatu Zawierciańskiego; 

 w dniu 30 listopada br. w obchodach 12 - lecia działalności Warsztatów Terapii 

Zajęciowej w  Łazach; 

 w dniu 2 grudnia br. w posiedzeniu Powiatowej Rady Rynku Pracy w Zawierciu; 

 w dniu 3 grudnia br. w spotkaniu z okazji 25 – lecia Przedsiębiorstwa Produkcyjno – 

Usługowo – Handlowego „DOLOMIT” Kopalnia „Ząbkowice”,  połączonym   

z obchodami  „Dnia Górnika”, które odbyło się w Pałacu Kultury Zagłębia w Dąbrowie 

Górniczej; 

 w spotkaniach  świąteczno – noworocznych, które tradycyjnie były także okazją do 

wymiany poglądów i podsumowań kończącego się roku.  

 

Sprawozdanie zostało przyjęte bez uwag i zapytań ze strony radnych.   

 

 

Ad.5.) 

 

Aniceta Książek – Słomka (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Chciałabym się dowiedzieć, jakie było dalsze postępowania i jakie kroki zostały poczynione 

w sprawie utworzenia systemu zawiadamiania dla osób niepełnosprawnych w zakresie układu 

słuchu i mowy. Z tego, co wiem, coś już na ten temat zostało poczynione Czy mogłabym 

uzyskać informacje w tym zakresie od Komendanta Straży Pożarnej czy ewentualnie 

Komendanta Policji”. 

 

Paweł Sokół  (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja mam dwie sprawy do poruszenia. Pierwsza sprawa powracać będzie ciągle jak bumerang, 

bo chodzi o nieruchomość związaną z użytkownikiem czyli z Zespołem Szkół Rolnicze 

Centrum Kształcenia Ustawicznego Rolniczym w Żarnowcu. A mianowicie został ogłoszony 

przetarg na nieruchomość w Udorzu i jest to przetarg nieograniczony. Ja sadziłem, nawet 

pytałem ostatnio, że miał być to przetarg ograniczony. Przetarg dotyczy terenu, gdzie istnieje 
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głód ziemi. Na tych terenach, gdzie te działki są położone, byłoby dużo chętnych. Ale jest to 

przetarg nieograniczony, tak że nie wiadomo skąd może ktoś sobie przyjechać, wydzierżawić 

itd. Ale rzecz nie jest w tym. Rzecz jest chyba w błędzie formalnym tego ogłoszenia,  

ponieważ jest to wyciąg  z ogłoszenia o ustnym przetargu nieograniczonym na dzierżawę na 

okres 3 lat nieruchomości niezabudowanej, gdzie w punkcie trzecim jest informacja o 

przekazaniu nieruchomości do sprzedaży. Jak się to ma jedno do drugiego. O co tu chodzi, 

czy to może jest jakiś kruczek. Jeżeli ma być to przetarg na dzierżawę, to informacja powinna 

być o przeznaczeniu nieruchomości do dzierżawy, a nie do sprzedaży. Tak się nie robi, można 

to bardzo różnie interpretować. To jest sprawa bardzo poważna, która znamionuje 

przynajmniej odroczenie przetargu ze względu na błąd w ogłoszeniu publicznym. Tak mi się 

to wydaje. Żeby zamknąć całą sprawę, to moje zdanie byłoby jedno. Jeżeli ta nieruchomość 

zostałaby wydzierżawiona, nawet za cenę wywoławczą, tejże szkole, to byłby temat 

skończony. Przede wszystkim byłoby spełnione to, czego sobie życzył darczyńca, jakim była 

Agencja Nieruchomości Rolnych, darując tę nieruchomość nieodpłatnie w celach 

dydaktycznych szkole i gdyby Starostwo udostępniło również  w taki sam sposób, że 

przekazuje również na cele dydaktyczne tę nieruchomość,  byłoby to spełnienie tego 

pierwotnego darczyńcy i uważam, że tak powinno być to zrobione. Natomiast tutaj jest bardzo 

poważny błąd.  

Druga rzecz to dostałem odpowiedź na moją interpelację w sprawie budowy drogi relacji 

Koryczany – Kępie. Jak już nie będę powtarzał, jaka ta droga jest istotna. W informacji 

dostałem, jeżeli Starostwo wygra konkurs  na pozyskiwanie środków na lata 2014 - 2020  

w zakresie przebudowy i modernizacji dróg lokalnych, to może ta droga zostanie 

wprowadzona do budżetu. Uważam, że to można skwitować to tylko jednym: „czekaj tatka 

latka”. Rzecz jest taka, że albo jakieś fatum byłego dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg nad 

tą drogą się unosi, bo ja tu Państwu sugerowałem, co powiedział, że zrobi wszystko, aby ta 

droga nigdy nie powstała zrobiona, czyli dalej będę uważał, że jego fatum, jego sugestie co do 

tej drogi są bardzo silne. Nic mi nie pozostaje, tylko poinformować jakieś media, żeby 

zobaczyli, jak ta droga wygląda, jak są dowartościowywani rolnicy, którzy nie mogą 

dojechać. Nie można w ten sposób robić, tym bardziej, że tę drogę przejął powiat na 

przełomie dwutysięcznych lat. Sam nikt nie prosił powiatu, żeby tę drogę sobie przejął, 

ponieważ to była droga gminna. Powiat z niewidomych przyczyn przejął ją, no to jeżeli ją 

przejął, to niech konsekwentnie również dba o jej stan. I tu rzecz jest niepodważalna. 

Oczywiście patrząc tutaj na szanownych państwa radnych, to wydaje mi się, że ponad 50% 

radnych uczestniczyło w Radzie, która przejmowała tę drogę i wydaje mi się, że sprawa ta 

powinna być rozwiązana w sposób jak najszybszy, a nie taki, że może w 2018 roku. To jest 

konieczność, bo mieszkańcy i w ogóle sąsiednie gminy również czekają na to połączenie, 

ponieważ jest z drugiej strony praktycznie połączenie do tej drogi”.    

 

Tomasz Ślusarczyk (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja również w kwestii dróg, tylko troszeczkę z innej strony, bo w kwestii bezpieczeństwa 

ruchu drogowego. Chciałbym się zwrócić z prośbą o przeanalizowania oznakowania na 

skrzyżowaniu na Kalinówce w okolicach stacji paliwowej „Orlen”, gdzie droga krajowa nr 78 

rozchodzi się w kierunku Kroczyc i w kierunku Siamoszyc, ze szczególnym uwzględnieniem 

wyjazdu ze stacji paliw, ze względu na to, że jest to aż tak specyficzne miejsce, tak 

specyficzne skrzyżowanie, że dochodzi tam do wielu kolizji i zdarzeń, szczególnie z udziałem 

kierowców spoza naszego powiatu, udających się na Jurę Krakowsko – Częstochowską. Przy 

wyjeździe to oznakowanie nie do końca spełnia swoją funkcję. Bywa tak, że kierowcy jak 

gdyby są zmyleni  podwójnym wyjazdem, żeby się włączyć w ruch na drodze nr 78. 

Chciałbym, aby Zarząd zwrócił się do stosownych służb, żeby przeanalizowali tę sprawę”. 
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(Zgodnie ze Statutem Powiatu interpelacja została złożona w formie pisemnej). 

 

 

Ad.6.) 
 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Andrzej Danecki odczytał Uchwałę  

Nr 4200/VII/197/2016 VII Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Katowicach z dnia 2 grudnia 2016 roku, w sentencji, której zawarta jest pozytywna opinia  

o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Zawierciańskiego projekcie uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2025 wraz z uzasadnieniem (załącznik nr 1 

do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski odczytał opinie stałych Komisji Rady 

Powiatu w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2025. Przytoczone 

opinie, potwierdzone podpisami Przewodniczących Komisji stanowią załącznik nr 2 do 

protokołu.   

 

Rafał Krupa (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja chciałem kilka słów powiedzieć odnośnie budżetu. Oczywiście przeczytałem budżet ze 

szczegółami”. (Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski zwrócił uwagę, że  

w tym punkcie porządku obrad Rada Powiatu procesuje nad projektem uchwały dotyczącym 

WPF, a nie budżetu powiatu). „Panie Przewodniczący, odpowiedzmy sobie na pytanie,  

z czego powstaje WPF. Otóż  z budowanego budżetu. Jeżeli  mamy dyskutować nad punktem 

dotyczącym WPF, to mówimy cały czas o budżecie. Najpierw została zbudowana Wieloletnia 

Prognoza Finansowa na podstawie budżetu, który został zbudowany przez Zarząd”. 

(Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski  oświadczył, że nie jest istotne,  

w jakiej kolejności powstawały ww. dokumenty i   poprosił o wypowiadanie się w tym 

punkcie porządku obrad w sprawie WPF). „Panie Przewodniczący, nie ma Pan racji, 

natomiast ja odniosę się w jednym punkcie do WPF i do budżetu, bo to jest powiązane. 

Chciałem tylko radnym  przedstawić kilka informacji, które wynikają m.in. z konsekwencji 

funkcjonowania powiatu w ostatnich dwóch latach. Skończyliśmy ostatnią kadencję  

w listopadzie 2014 roku i zadłużenie powiatu było 12 mln zł z małym hakiem. 6 lat temu, na 

koniec kadencji 2006 – 2010 też było 12 mln zł. Dzisiaj zadłużenie powiatu to 26 mln zł. 

Skąd się to bierze? Czy zrobiliście aż tyle, żeby wydać tyle pieniędzy? Czy trzeba tyle ludzi 

zatrudnić, dać wynagrodzenie i nasze powiatowe pieniądze dysponować jak najłatwiej? Ja 

wiem, że to jest bardzo łatwo.  

Chciałem powiedzieć jeszcze o takiej jednej rzeczy. Nie mogę patrzeć na to, jak niszczy się 

powiatową substancję. Ja wiem, że jest pomysł na to, żeby być może w powiatach trochę 

inaczej to układać finansowo. Już RIO, jak odczytał Pan Przewodniczący Andrzej Danecki, 

w podsumowaniu  stwierdza, że relacja wskaźnika z art. 243 w powiecie na 2019 rok jest na 

mało bezpiecznym poziomie. Skąd się to bierze? No właśnie z takiego zarządzania.  Wiem , 

że Pani Dyrektor szpitala opowiada różne bajki, tylko czemu na Zarządzie widzę, że szpital 

chce pożyczkę od firm finansowych w kwocie 5 mln zł, jak od 2014 roku robiliśmy wszystko, 

żeby takiego zadłużenia nie było, a dzisiaj mówimy o następnych pożyczkach dla szpitala  

w kwocie 5 mln zł nie z banku, tylko z firm finansowych. Stąd to zadłużenie?  

Chciałem powiedzieć jeszcze, że ostatni kredyt w szpitalu był w 2012 roku i jakoś się udało 

przeciągnąć i nie brać kredytu. Dlatego szanowni radni zastanówcie się nad tym, jaka jest 

przyczyna. Ja wiem, że są złe decyzje. Problem jest z poradnią, z powoływaniem dyrektorów. 

Nie wiem, czy wiemy, o odszkodowaniu dla dyrektora, bo okazało się, że źle został 
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odwołany.  My marnujemy pieniądze powiatu. Błędnie rozpisywane konkursy, przecież to 

jest kompromitacja. Ile jeszcze powiat będzie płacił za wasze partyjne  zagrywki.  

Ja dziękuje bardzo i chciałbym, żeby radni nie tylko tej kadencji, bo są też radni z poprzedniej 

kadencji i wiedzą,  jak to wszystko było budowane, żeby się zastanowili nad głosowaniem 

nad budżetem”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Być może warto byłoby zrobić taką analizę. Rzeczywiście kredyty były zaciągane  

w poprzedniej kadencji z prolongatą za dwa lata i my zaczynamy te kredyty spłacać”. (Rafał 

Krupa zwrócił uwagę, że mówił o zadłużeniu). „Dzięki temu to zadłużenie rośnie. w związku 

z czym nie sztuka jest wziąć kredyt z prolongatą na kilka lat, a za kilka lat będziemy płacić  

i wówczas pokazać świetne wyniki, a teraz będziemy płacić po milion miesięcznie. Panie 

radny, myślę, że miejsce na  dyskusję na ten temat  jest nie przy budżecie, ale możemy taką 

analizę kiedyś przeprowadzić, Myślę, że Pani Skarbnik mogłaby na ten temat nam coś 

przybliżyć. Pan radny takie zarzuty składa, że myślę, że warto się uderzyć w pierś na 

początku”.  

 

Skarbnik Powiatu Halina Mackiewicz (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Wprawdzie nie jestem przygotowana co do złotówki czy tysiąca złotych jeżeli chodzi  

o wzrost zadłużenia, nie mniej jednak ogólnie może powiem, skąd się wzięło to zadłużenie, 

które na koniec bieżącego roku wyniesie nieco ponad 26 mln zł. Dodatkowo dla informacji  

i przypomnienia powiem, że w bieżącym roku powiat spłacił poza harmonogramem spłat,  

który był zawarty przy zaciąganiu zobowiązania, ponad 1 mln zł. Staramy się w ten sposób 

gospodarować, że spłaty, które przypadają na następne lata i są stosunkowo dużej wysokości, 

bo sięgają nawet 4 czy 5 mln zł w skali roku, staramy się zmniejszyć i będziemy starać się 

dalej poprzez wcześniejsze spłaty, jeśli uda się wygospodarować środki, bo dobrze państwo 

wiecie ile zadań stoi przed powiatem do realizacji.  

Natomiast dla informacji powiem w ten sposób, że jeżeli chodzi o zaciągnięcie nowych 

zobowiązań, czyli takich, gdzie inicjatywa przypadłaby w latach 2015 czy 2016, to takie 

zobowiązania – póki co – nie były zaciągane. Zaciągnięte były zobowiązania wynikające  

z wcześniejszych ustaleń czy też podpisanych umów. Dla informacji powiem, że na samą 

termomodernizację szpitala była zaciągnięta pożyczka i był zaciągnięty kredyt, gdzie 

uruchomienie następowało w dwóch latach, a mianowicie w 2015 i w 2016 roku,  

a wystąpienie o zaciągniecie tychże zobowiązań  było w  roku 2014 roku. To jest prawie 8 

mln zł,  więc jeśli zrobimy wyjściówkę 12 mln zł plus do tego 8 mln zł, to macie Państwo 

prawie 20 mln zł. Poza tym były wcześniejsze jeszcze zaciągnięte pożyczki, na przykład na 

dwie termomodernizacje szkół, gdzie też uruchomienie było przez dwa lata kalendarzowe. Od 

pewnego momentu zaciąganie zobowiązań i proponowanie spłat, czyli takie stawianie 

warunków do przetargów na zaciągnięcie tychże zobowiązań jest takie, że około 1 roku 

następuje karencja w spłacie, ponieważ mamy takie możliwości, a nie inne. To, że jest 

wskazane przez RIO, że z art. 243 na rok 2019 relacja jest mało bezpieczna, to jest prawda. 

Państwo to widzicie w WPF. Pokłosiem tego, że mamy takie problemy, a nie inne, z  tym 

wskaźnikiem jest to, że  w latach ubiegłych było wykonane poręczenie kredytów 

zaciągniętych przez szpital, gdzie spłaty tzw. żywej gotówki nastąpiły w wysokości ponad  

14 mln zł. Na przyszły rok mamy zabezpieczone środki na wydatki z tego tytułu w wysokości 

ponad 2 mln zł, ponieważ w budżecie muszą być zabezpieczone wydatki zarówno na spłatę 

kapitału, jak i na spłatę odsetek. Niestety, wydatki z tytułu poręczeń są tzw. wydatkami 
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bieżącymi, natomiast kredyty i pożyczki, które zaciąga powiat, są zaciągane tylko i wyłącznie 

na wydatki inwestycyjne. Jeżeli Państwo sięgnięcie do art. 243, który – mówiąc krótko  

i cudzysłowie – pokazuje, jaka jest kondycja finansowa samorządu czy też jaką ma zdolność 

do zaciągania nowych zobowiązań i spłaty dotychczasowych zobowiązań, to tam po prawej 

stronie wzoru są 3 lata budżetowe, które się bierze pod uwagę. Na przykład na rok 2019  

bierze się pod uwagę planowany rok 2018, rok 2017, który – można powiedzieć –  jest 

najbardziej realistyczny, bo on już – że tak powiem –  wynika  z projektu budżetu, który jest 

sporządzony i do tego dochodzi również rok 2016. Jeżeli my mamy w planie budżetu na rok 

2017 dalej poręczenia z tytułu kredytów, a w roku 2016 według stanu na dzień 30 września 

dalej mamy poręczenia, to obojętnie, kto je obsługiwał, one nadal wpływają na taką, nie inną 

wielkość wskaźnika. W tej prawej stronie wzoru, w liczniku, jest dochód bieżący minus 

wydatek bieżący plus sprzedaż mienia. Czyli mówiąc krótko, braki na dochodach bieżących, 

możemy zrównoważyć sprzedażą mienia, a sprzedaż mienia, wiecie Państwo, jaka mamy i jak 

żeśmy ją dodatkowo zmniejszyli z uwagi na takie, a nie inne uwarunkowania Stąd mamy 

sytuacją taką, a nie inną. Jeżeli Państwo radni życzycie sobie dokładnego rozpisania, jak 

zmieniło się zadłużenie powiatu począwszy  - jak powiedział radny Rafał Krupa – od  

12 mln zł, to dostaniecie je Państwo na piśmie, proszę tylko o taką informację”. 

 

Wobec braku innych uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXIX / 270 / 16   

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2025 wraz  

z autopoprawką Zarządu Powiatu,  w wyniku przeprowadzonego glosowania został przyjęty    

przy 16 głosach „za” i  8 głosach „wstrzymujących się”.  

 

 

Ad.7.)  
 

Przedłożony przez Zarząd Powiatu projekt budżetu na 2017 rok w ustawowym terminie został 

przekazany Radzie Powiatu oraz przesłany – celem zaopiniowania – Regionalnej Izbie 

Obrachunkowej w Katowicach. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Andrzej Danecki odczytał Uchwałę  

Nr 4200/VII/195/2016 VII Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Katowicach z dnia 2 grudnia 2016 roku, w sentencji której zawarta jest pozytywna opinia  

o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Zawierciańskiego projekcie uchwały budżetowej na 

2017 rok wraz z uzasadnieniem i materiałami informacyjnymi (załącznik nr 3 do protokołu) 

oraz Uchwałę Nr 4200/VII/196/2016 VII Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Katowicach z dnia 2 grudnia 2016 roku, w sentencji której zawarta jest 

pozytywna opinia o możliwości sfinansowania deficytu przyjętego w projekcie uchwały 

budżetowej na 2017 rok wraz z uzasadnieniem (załącznik nr 4 do protokołu). 

  

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Andrzej Pniak odczytał opinie stałych Komisji Rady 

Powiatu w sprawie projektu budżetu powiatu na 2017 rok.  Przytoczone opinie, potwierdzone 

podpisami Przewodniczących Komisji stanowią załącznik nr 5 do protokołu.   

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Róża Kończyk przedstawiła 

stanowisko Komisji sprawie projektu budżetu powiatu na 2017 rok (załącznik nr  6 do 

protokołu).   

 

 Nikt nie zabrał głosu w dyskusji nad projektem budżetu powiatu na 2017 rok.   
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Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski poprosił  o zgłaszanie kandydatów do 

Komisji Skrutacyjnej, zadaniem której będzie przeprowadzenie głosowania imiennego na 

projektem budżetu powiatu na rok przyszły.     

 

Andrzej Danecki zgłosił kandydaturę radnej Katarzyny Romańskiej – Bujak, Jarosław 

Kleszczewski – kandydaturę radnej Anicety Książek – Słomki, Cezary Barczyk – 

kandydaturę radnego Tomasza Ślusarczyk. , a Cezary Barczyk - kandydaturę radnego 

Tomasza Ślusarczyka.  Jarosław Kleszczewski zgłosił również kandydaturę radnego 

Rafała Krupy, który nie wyraził zgody na pracę w Komisji. Pozostali kandydaci wyrazili 

zgodę na kandydowanie. Innych kandydatur nie zgłoszono.  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Powiatu jednogłośnie, czyli przy 24 głosach 

„za”  powołała Komisję Skrutacyjną w ww. składzie.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski ogłosił przerwę w obradach w celu 

wyboru Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej i przygotowania przez Komisję kart do 

głosowania. Początek przerwy – godz. 11.15. 

 

Po wznowieniu obrad o godz. 11.40 radni otrzymali przygotowane i zaparafowane przez 

członków Komisji Skrutacyjnej karty do głosowania nad omawianym w tym punkcie 

porządku obrad projektem uchwały. Radni głosowali w kolejności alfabetycznej po 

uprzednim wyczytaniu nazwiska osoby głosującej przez Przewodniczącą Komisji 

Skrutacyjnej Anicetę Książek - Słomkę. 

 

Po zakończeniu głosowania Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski ogłosił  

przerwę w obradach w celu ustalenia wyniku głosowania.  Początek przerwy – godz. 11.45. 

 

Po wznowieniu obrad o godz. 11.55 Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Aniceta Książek 

– Słomka  odczytała protokół z głosowania imiennego (załącznik nr 7 do protokołu), zgodnie 

z którym „za” przyjęciem projektu uchwały Nr XXIX / 271 / 16 w sprawie uchwalenia 

budżetu powiatu zawierciańskiego  na 2017 rok głosowało 20 radnych (wymienionych  

z imienia i nazwiska), a 5 radnych (wymienionych z imienia i nazwiska) wstrzymało się od 

głosu. Głosów „przeciw” nie było.   

 

W oparciu o protokół Komisji Skrutacyjnej Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław 

Kleszczewski stwierdził, że projekt uchwały Nr XXIX / 271 / 16 w sprawie uchwalenia 

budżetu powiatu zawierciańskiego na 2017 rok w wyniku głosowania imiennego Rada 

Powiatu przyjęła przy 20 głosach „za” i 5 głosach „wstrzymujących się”.  

 

Starosta Krzysztof Wrona (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Chcę podziękować za takie głosowanie w przedmiocie budżetu. Ten budżet nie jest dla mnie 

czy dla Zarządu, jest dla społeczności powiatu zawierciańskiego. Zatem wyrażam uznanie za 

zrozumienie podjętych działań, które  w tym budżecie są ujęte. Chcę również dodać, że  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej też nie da się przewidzieć wszystkich uwarunkowań.  

Nie mniej jednak dla przykładu podam, że z poprzedniej Wieloletniej Prognozie Finansowej, 

zaplanowanej jeszcze przez poprzedni Zarząd zakładano, że w tym roku  zadłużenie będzie 

wynosiło 32 mln zł, a obecnie wynosi 25,5 mln zł, więc gratuluję wszystkim, bo robimy to dla 

społeczności”. 
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Ad.8.)  

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXIX / 272 / 16  

w sprawie ustalenia terminów sesji i uchwalenia planu pracy Rady Powiatu na 2017 rok,  

w wyniku przeprowadzonego głosowania został przyjęty jednogłośnie, czyli przy  

23 głosach „za”.   

  

 

Ad.9.)   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXIX / 273 / 16  

w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Powiatu Zawierciańskiego na 

2017 rok w wyniku przeprowadzonego głosowania został przyjęty jednogłośnie, czyli przy  

23 głosach „za”.   

 

 

Ad.10.)   

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski poinformował, że Komisja 

Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 27 grudnia br. zdecydowała o wprowadzeniu zmian do 

planu kontroli na rok przyszły, polegających na wskazaniu szczegółowej tematyki kontroli  

w wybranych jednostkach. Plan kontroli w nowym brzmieniu został pozytywnie 

zaopiniowany przez Zarząd Powiatu. 

 

Przekazana radnym przed rozpoczęciem obrad autopoprawka Komisji do omawianego w tym 

punkcie porządku obrad projektu uchwały, zawierająca uszczegółowiony plan kontroli 

Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXIX / 274 / 16  

w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2017 rok, w wyniku 

przeprowadzonego głosowania został przyjęty przy 16 głosach „za” i 7 głosach 

„wstrzymujących się”. 

 

  

Ad.11.)   

  
Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXIX / 275 / 16  

w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół  niepublicznych  

o uprawnieniach szkół publicznych i niepublicznych placówek  prowadzonych na terenie 

Powiatu Zawierciańskiego, szkół publicznych prowadzonych przez osoby prawne inne niż 

jednostki samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości wykorzystania dotacji, po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Edukacji,  

w wyniku przeprowadzonego głosowania został przyjęty jednogłośnie, czyli przy  

23 głosach „za”.   
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Ad.12.)   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXIX / 276 / 16  

w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXI / 302 / 09 z  dnia 26 marca 2009 roku w sprawie 

uchwalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach 

oświatowo – wychowawczych oraz placówkach opiekuńczo - wychowawczych 

prowadzonych przez powiat zawierciański,  po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji 

Edukacji, w wyniku przeprowadzonego głosowania został przyjęty przy 17 głosach „za”,  

3 głosach „przeciw” i 3 głosach „wstrzymujących się”. 

 

 

Ad.13.)  
 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXIX / 277 / 16  

w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy i dyżurów aptek ogólnodostępnych na terenie 

powiatu zawierciańskiego w 2017 roku, po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Zdrowia  

i Pomocy Społecznej, w wyniku przeprowadzonego głosowania został przyjęty jednogłośnie, 

czyli przy 23 głosach „za”.   

 

  

Ad.14.)  
 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski przypomniał, że zgodnie z §  29  

ust. 5 Statutu Powiatu uchwały dotyczące spraw osobowych nie wymagają opinii Komisji. 

  

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXIX / 278 / 16  

w sprawie delegowania przedstawicieli Rady Powiatu do składu osobowego komisji do 

przeprowadzenia konkursu na stanowisko dyrektora Zakładu Lecznictwa Ambulatoryjnego  

w Zawierciu, po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Edukacji, został poddany od 

głosowanie i przyjęty przy 21 głosach „za” i 2 głosach „wstrzymujących się”. 

 

 

Ad.15.)  
 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski poinformował, że zgodnie 

z rozporządzeniem Ministra Zdrowia z dnia 6 lutego 2012 roku w sprawie sposobu 

przeprowadzenia konkursu na niektóre stanowiska kierownicze w podmiocie leczniczym nie 

będącym przedsiębiorcą w skład Komisji do przeprowadzenia konkursu na stanowisko 

kierownika SP ZOZ wchodzi od 3 do 6 przedstawicieli podmiotu tworzącego, posiadających 

wykształcenie wyższe, w tym przynajmniej jeden lekarz oraz przedstawiciel Rady Społecznej. 

Rolą podmiotu tworzącego jest wskazanie przewodniczącego Komisji. Uchwałą  

Nr 113/799/16  z dnia 29 grudnia 2016 roku  Zarząd Powiatu powołał swoich przedstawicieli 

do składu Komisji konkursowej w osobach Wicestarosty Bogusława Piotrowskiego i 

Członka Zarządu Powiatu Marii Milejskiej. Z ramienia Rady Społecznej ZLA do składu 

Komisji Uchwałą Nr 314/2016 z dnia 15 grudnia 2016 roku wybrana została Przewodnicząca 

Rady Małgorzata Machura. Rada Powiatu wskazała swoich przedstawicieli w uchwale, 

podjętej w poprzednim punkcie porządku obrad. W związku z powyższym skład osobowy  

Komisji konkursowej przedstawia się następująco: 

1. Jarosław Kleszczewski – lekarz - przedstawiciel Rady Powiatu; 

2. Tomasz Ślusarczyk – przedstawiciel Rady Powiatu; 
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3. Maria Milejska – przedstawiciel Zarządu Powiatu; 

4. Bogusław Piotrowski – przedstawiciel Zarządu Powiatu; 

5. Małgorzata Machura – przedstawiciel Rady Społecznej Zakładu Lecznictwa 

Ambulatoryjnego w Zawierciu. 

Na Przewodniczącą Komisji konkursowej zaproponował Członka Zarządu Powiatu Marię 

Milejską, która sprawuje nadzór nad działalnością SP ZOZ. 

 

Rafał Krupa (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„To jest raczej temat poprzedniej uchwały, ale jesteśmy przy ustalaniu Komisji konkursowej, 

to zwłaszcza do radnych koalicji rządzącej powiatu mam dwa zdania. Wybór Pana 

Przewodniczącego Jarosława Kleszczewskiego na członka Komisji nie jest zbyt trafiony. 

Może on jest wedle prawa zgodny z przepisami czy nie jest niezgodny, natomiast trzeba 

powiedzieć, że Pan prowadzi działalność o podobnym charakterze albo o charakterze 

konkurencyjnym, dlatego powoływanie Pana do Komisji to nie jest zbyt dobra decyzja, tak 

jak to było, kiedy w poprzedniej kadencji sam Pana zaproponowałem na członka Komisji 

konkursowej i to było błędem. Dlatego chciałbym, aby się nad tym jeszcze zastanowić. Może 

Pan Przewodniczący się zastanowi i zrezygnuje”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Ja nie widzę tu żadnej sprzeczności z prawem, natomiast prawo wymaga, aby w składzie tej 

Komisji był lekarz. Więc to jest obowiązkowa sprawa z przyczyn rzeczywiście prawnych”. 

(Rafał Krupa zapytał, czy nie może to na przykład być radna Aniceta Książek – Słomka, 

która tez jest lekarzem).”Panie radny, Pani Aniceta Książek – Słomka nie może, bo jest 

pracownikiem tego Zakładu. Pan Marek Szczygłowski też nie może, bo jest pracownikiem 

Zakładu Lecznictwa Ambulatoryjnego”.  (Zbigniew Rok dodał, że również prowadzi  

podobną działalność). „ Czyli mamy podobną sytuację. Wobec powyższego zostańmy  

w tym punkcie i myślę, że na pewno moja decyzja nie będzie miała żadnego wpływu na to, że 

zajmuje się również podobną działalnością. W sytuacji, w  jakiej jesteśmy, jest wymóg 

powołania lekarza i myślę, że nie da się tego pogodzić. To jest decyzja radnych”.   

 

Wobec braku innych uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXIX / 279 / 16  

w sprawie powołania komisji do przeprowadzenia konkursu na stanowisko dyrektora Zakładu 

Lecznictwa Ambulatoryjnego w Zawierciu, w wyniku przeprowadzonego głosowania został 

przyjęty przy 17 głosach „za” i 6 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Wobec braku sprzeciwu ze strony radnych Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław 

Kleszczewski ogłosił przerwę w obradach. Poprosił Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, 

Leśnictwa i Ochrony Środowiska o zwołanie posiedzenia Komisji celem zaopiniowania 

projektu uchwały, włączonego do porządku obrad dzisiejszej sesji na wniosek  Zarządu 

Powiatu. Początek przerwy – godz. 12.10. 

  

 

Ad.16.)  

 

Po wznowieniu obrad o godz. 12.30 Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski 

przystąpił do realizacji kolejnych punktów porządku posiedzenia.  
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Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXIX / 280 / 16  

w sprawie stanowiska dotyczącego projektu zmian w ustawie  Prawo ochrony środowiska, po 

uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska 

(wyrażonej przy 4 głosach „za” i 3 głosach „przeciw”), w wyniku przeprowadzonego 

głosowania został przyjęty przy 15 głosach „za”, 5 głosach „przeciw” i 2 głosach 

„wstrzymujących się” (1 osoba nie głosowała). 

 

 

Ad.17.)  

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Beata Chawuła przedstawiła sprawozdanie z kontroli, 

zakończonych w okresie od kwietnia do grudnia 2016 roku (załącznik nr 9 do protokołu). 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte bez uwag i zapytań ze strony radnych. 

 

 

Ad.18.)  
 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski i przedstawił informację o pracy 

między sesjami i otrzymywanej korespondencji: 

 

‒ w dniu 12.12. br. Rada Województwa Śląskiego OPZZ przekazała informacje dotyczące  

zmiany Przewodniczącego Rady Powiatowej OPZZ w Zawierciu. Nowo wybranym 

Przewodniczącym został Pan Arkadiusz Głowacki; 

‒ w dniu 15.12.br. Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska w Katowicach Delegatura 

w Częstochowie przekazał  informację o stanie środowiska w województwie śląskim w 

2015 roku; 

‒ w dniu 22.12.br. Urząd Miejski w Łazach wystąpił z wnioskiem o wydanie odpisu 

Uchwały Nr XXII/185/2000 Rady Powiatu Zawierciańskiego z dnia 28 września 2000 

roku w sprawie zaliczenia do kategorii dróg powiatowych oraz określenia przebiegu tych 

dróg; 

‒ w dniu 23.12. br. Szpital Powiatowy w Zawierciu przekazał informacje dotyczące 

struktury należności, struktury zobowiązań oraz rachunku zysków i strat za miesiąc 

listopad  2016 roku. 

 

 

Ad.19.)  

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych, złożone w pkt 5 porządku obrad, udzieliły 

osoby wskazane przez Starostę Krzysztofa Wronę. 

 

Interpelacja Anicety Książek – Słomki: 

 

Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Zawierciu Marek Fiutak (treść 

wystąpienia w formie stenogramu):     

 

„Będę odpowiadam w imieniu moim, jak i Komendanta Powiatowego Policji. Pytanie 

dotyczyło tego, w jaki sposób o zagrożeniach  mogą poinformować służby ratownicze osoby 

niepełnosprawne, głównie chodzi o niewidomych, osoby z dysfunkcją słuchu oraz niemych. 

Informuję, iż w Ministerstwie Spraw Wewnętrznych i Administracji aktualnie trwają prace  
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nad odpowiednimi aplikacjami oraz rozwiązaniami systemowymi. Jak to jest rozwiązane na 

szczeblu wojewódzkim? Mam informacje od dyrektora Wojewódzkiego Centrum 

Powiadamiania Ratunkowego, że jest tworzona baza osób chorych i w momencie, kiedy 

takowa osoba zadzwoni i wyświetli się numer, to  nawet jak nie powie ani słowa od razu 

wszczęte są procedury wysyłające karetkę pogotowia czy inne służby na miejsce tego 

zdarzenia. Jak to jest niżej na szczeblu powiatu? Rozmawiałem z Komendantem Policji  

i można tylko i wyłącznie e-mailem zwrócić uwagę na zagrożenie. Jeżeli chodzi  

o   Państwową Straż Pożarną, to można do nas się zwrócić przez cztery kanały. Po pierwsze 

sms, po drugie e-mailem, kolejne to Gadu  Gadu i Skypem. To jest pokłosie tego, że dwa czy 

trzy miesiące temu z Panią rozmawiałem na ten temat i wszczęliśmy procedurę pisania 

porozumienia z Powiatowym Centrum Powiadamiania Ratunkowego, aby osoby, które 

mieszkają ewentualnie na terenie powiatu zawierciańskiego również były w naszej bazie 

danych,  ponieważ my mamy bazę danych, ale są osoby przewlekle chore,  głównie osoby, 

które potrzebują do życia aparatury podtrzymującej życie. Chodzi głównie o brak energii 

elektrycznej, kiedy nie do końca UPS mogą wytrzymać  i te osoby w naszej bazie danych 

mamy”. 

 

Aniceta Książek – Słomka (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Bardzo dziękuję za zajęcie się tą sprawą. Mam również prośbę odnośnie tych informacji   

o Gadu Gadu i sms, żeby można było to umieścić na stronie Starostwa, żeby rozpowszechnić 

tę wiedzę”. 

 

Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Zawierciu Marek Fiutak (treść 

wystąpienia w formie stenogramu):     

 

„Na naszej stronie Komendy Powiatowej po prawej strony są kontakty i oprócz telefonu 

stacjonarnego są podane te trzy  informacje, jak z nami można się porozumieć. Jest też 

kolejny temat, jeżeli chodzi o osoby niewidome. To są odpowiednie klawiatury, jak również 

wybieranie głosowe numeru alarmowego, ale to dłuższa opowieść. Zajmujemy się tym i nie 

bierzemy tego  jako zadania załatwionego,  tylko dalej będziemy kontynuować”.  

  

Interpelacje Pawła Sokoła: 

 

Członek Zarządu Powiatu Cezary Barczyk (treść wystąpienia w formie stenogramu):     

 

„W odpowiedzi na interpelację Pana radnego Pawła Sokoła dotyczącą ogłoszenia, to  

sprawdziłem wyciąg z ogłoszenia  i rzeczywiście istnieje oczywista omyłka pisarska. Czy to 

dyskwalifikuje ten przetarg, to ja poprosiłabym Panią Dagmarę  Kokowską – Smok  

o zabranie głosu. Mimo to mam jeszcze gorącą prośbę do Pana radnego. Proszę dobierać 

rozważnie słowa i nie używać słowa „kombinacja” i cokolwiek innego. Jest to po prostu nie 

fair”. 

 

Radca prawny Starostwa Dagmara Kokowska – Smok (treść wystąpienia w formie 

stenogramu):     

 

„Zaistnienie oczywistej omyłki w ogłoszeniu nie stanowi podstawy prawnej  do 

unieważnienie przetargu. Zaistnienie oczywistej omyłki w ogłoszeniu stanowi podstawę do jej 

sprostowania”. 
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Paweł Sokół (treść wystąpienia w formie stenogramu):  

    

„Ja do Pana Starosty Cezarego Barczyka. Otóż dla mnie to, co Pan powiedział, że są jakieś 

insynuacje co do mojej wypowiedzi, że ja użyłem jakiś słów „kombinacja” czy coś w tym 

stylu. Ja nie mam nigdy zamiaru stosować żadnych zwrotów insynuacyjnych w stosunku do 

nikogo, to nie jest w mojej gestii, nigdy nie miałem takiego zamiaru. Natomiast proszę Pana, 

jak można to ocenić, nie ja, ale zwykły czytelnik gazety, który ją weźmie, to się zastanowi, co 

oni chcą tam zrobić. Ja działam w dobrym imieniu powiatu, a nie w sensie tego, jak Pan do 

mnie mówi, że jakieś insynuacje Nie, po prostu zwykli czytelnicy tej gazety czytając to 

ogłoszenie (na terenie rozrzut jest dosyć duży) to jak oni sobie to zinterpretują. Tutaj mamy 

dzierżawę, a tutaj sprzedaż. Ja nie wyrażałem swojej opinii, moja opinia może być tylko moją 

opinią, natomiast chodziło mi o to, jak zinterpretują to czytelnicy. Na zdrowy rozsądek, niech 

mi Pan powie, jak to wyjaśnić, że raz jest sprzedaż, a raz dzierżawa. Kiedyś był żart i Jan 

Pietrzak go mówił: jak Wałęsa był prezydentem, to mówił, że „raz okulary, raz wąsy, raz 

okulary, raz wąsy” i tutaj tak to brzmi”. 

 

Członek Zarządu Powiatu Cezary Barczyk (treść wystąpienia w formie stenogramu):     

 

„I ma Pan rację. Użył Pan sformułowania takiego, jak wcześniej powiedziałem, a ma Pan 

rację w tym względzie, że  pomyłka musi być sprostowana. Ja w imieniu pracowników, jak  

i swoim przepraszam”. (Paweł Sokół stwierdził, że konsekwencja powinna być taka, że te 

grunty powinny wrócić tam, gdzie powinny być). „ Ja wiem, że to jest Pana marzenie”. 

(Paweł Sokół oświadczył, że to nie jest marzenie. To jest oczywista oczywistość, jak mawiał 

były Prezydent).  

 

Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Zawierciu Henryk Goncerz (treść wystąpienia  

w formie stenogramu):     

 

„Ja odnośnie budowy drogi. Znacie budżet jako radni i na dzień dzisiejszy nie mamy 

zaplanowanej tej budowy. Ja ze swojej strony mogę tylko stwierdzić, a w zasadzie zapewnić, 

że zostanie wykonana dokumentacja, ponieważ procedura jest taka, że żeby budować nową 

drogę (a tam praktycznie trzeba nową drogę budować, ponieważ jest to tzw. dukt), to należy 

wykonać dokumentację. Żeby przystąpić do realizacji inwestycji, to musi być dokumentacja 

oraz kosztorys przedwykonawczy i wtedy wiemy ewentualnie, na czym stoimy. W 2018 rok 

czy w następnych latach, jeżeli Wysoka Rada zatwierdzi budżet, to przystąpimy do realizacji. 

W 2017 roku – powtarzam –  wykonamy kosztorys i dokumentację”. 

 

Paweł Sokół (treść wystąpienia w formie stenogramu):  

 

„Tak w kwestii sprostowania, to bo Pan Dyrektor chyba pomylił te drogi, bo jest druga droga, 

nazywana tzw. duktem, tyle, że z drugiej strony. Nie o tę drogę chodzi, tylko o tę, która jest  

w polach, gdzie nie ma żadnego lasu i nie ma nic. Jest to droga sklasyfikowana jako droga 

powiatowa i nie ulega wątpliwości, co powtórzę jeszcze raz, że to powiat stał się jej 

posiadaczem na przełomie 2001 roku i tak dalej akceptował to były Pan Dyrektor Marian 

Gajda, tylko nie wiem na co ta droga była mu potrzebna. Zawsze władze samorządu 

gminnego mówią, że gdybyśmy my tę drogę mieli, to byśmy już ją zrobili. Tak że jest to takie 

odbijanie piłeczki. Droga była gminna, jest nawet zrobiona na odcinku 40 metrów przez 

gminę i  jakim sposobem znalazła się w powiecie i po co się znalazła się w powiecie A jeśli 

jest drogą powiatową, a  jest drogą konieczną, bo jest to dojazd do gruntów uprawnych, więc 

powinna być zrobiona”. (Aniceta Książek – Słomka zapytała, jak przejeżdżają tam maszyny 
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rolnicze, które później wjeżdżają na pole i czy na polu mają lepszą drogę niż ta). „Nie 

przejeżdżają”. Jakby Pani zobaczyła tę drogę, to by Pani się za głowę chwyciła. Tam się 

konno wierzchem nie da przejechać, a co dopiero mówić, żeby jakieś maszyny przejechały. 

To nie jest sprawa trwająca rok, pół roku czy nawet dwa lata. To jest sprawa ciągnąca się od 

2000 roku. Komuś zależało, żeby tej drogi nie było. Ja się na przykład dowiedziałem  

z wypowiedzi Pana Mariana Gajdy, że tej drogi nie będzie nigdy, czyli mam to na uwadze, że 

ma tak olbrzymi wpływa na Zarząd Powiatu i na Starostwo, że po prostu nie wyobrażam 

sobie, żeby kiedykolwiek była zrobiona”. 

 

Interpelacja Tomasza Ślusarczyka: 

 

Członek Zarządu Powiatu Maria Milejska (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

  

„Odpowiadając na interpelację Pana Tomasza Ślusarczyka informuję że zostanie powołana 

komisja do przeprowadzenia analizy oznakowania tego skrzyżowania.  Po uzyskaniu 

stanowiska komisji zwrócimy się do zarządcy drogi”. 

 

Ad.20.)  

 

Róża Kończyk (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ponieważ jest taki okres trochę świąteczny i większość z nas ten okres przeżywa –  

powiedzmy –  na swój sposób, to większości się życzy wyciszenia i spokoju. W związku  

z tym, że atmosfera u nas na sesjach czasami jest gorąca, chcę ją trochę uspokoić i przeczytać 

takie przemyślenia, które przychodzą mi właśnie w takich chwilach, które są troszkę burzliwe 

i trzeba by je uspokoić. 

Kolejny rok i znów zapisany kolejny rok historii, który wszyscy tworzyliśmy. Wielu spełniło 

sobie dane słowo, wielu zabrakło siły i odwagi Świąteczna świeca, świąteczny nastrój,  

a w życiu szarość, brak blasku. Szukamy ścieżek własnego istnienia, lecz często są one nie do 

dogonienia. Spotkanie, podanie ręki, uśmiech, życzenia, proste, wyszukane, a może takie do 

spełnienia. Życzymy sobie i wszystkim nawzajem rozsądku, szacunku, miłości, szacunku  

i troski o to, by życie było rajem. Świąteczne życzenia zawsze się spełniają, niech historia   

i tradycja do naszych domów zaglądają, niech w naszych rodzinach miłość króluje, a następny 

rok obiecuje, że spełnią się marzenia, że zdrowie dopisze, że wszyscy powrócimy, by zakłócić 

ciszę, śpiewając kolędy, chwaląc Boga i wierząc, że wtedy łatwiejsza będzie każdy życia 

droga. Tego wszystkim serdecznie życzę na nadchodzący 2017 rok”. 

 

 

Ad.21.)  

 

W nawiązaniu do wystąpienia Róży Kończyk Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław 

Kleszczewski złożył wszystkim zebranym życzenia samych sukcesów, spokoju, zarówno na 

sesjach, jak i w kraju i szczęśliwego Nowego Roku. Następnie dziękując wszystkim za udział   

w posiedzeniu  – zamknął obrady XXIX sesji Rady Powiatu Zawierciańskiego.  

 

Zakończenie obrad nastąpiło o godz. 12.50. 

 

Protokół sporządziła:                    Przewodniczący Rady Powiatu                 

/-/ Anna Bryła                 /-/ Jarosław Kleszczewski  

        


